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Protokół Nr XIII/2004 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 21 września  2004 r. 
 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.05 

Godzina zakończenia : 13.40 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Perkowski Andrzej 

6. Rojecki Witold 

7. Szydłowski Romuald 

8. Borowski Marek 

9. Błażkowski  Krzysztof 

10. Dojlida Piotr 

11. Siemieniuk Jerzy 

12. Werpachowski Aleksander 

13. Półkośnik Adam 

14. Radłowski Adam 

 

Nieobecny usprawiedliwiony: Wardziński Robert 

 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

  

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Stefan Bielski –Zastępca Burmistrza Choroszzy 

3. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

4. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

5. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad XIII Sesji: 

 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Informacja  z wykonania budżetu za I-wsze półrocze 2004 r. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

6.  Dokonanie zmian budżetu gminy na 2004 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

     7. Uchwalenie regulaminu przyznawania stypendiów w ramach realizacji 

działania Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 

„Wyrównanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne”. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Ustalenie kryteriów i trybu przyznawania nagród nauczycielom zatrudnionym 

w placówkach oświatowych na terenie gminy Choroszcz za osiągnięcia 

dydaktyczno – wychowawcze. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9. Określenie tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć logopedów 

oraz doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem 

kierunku kształcenia i zawodu w celu wspomagania uczniów  w podejmowaniu 

decyzji edukacyjnych i zawodowych w placówkach oświatowych na terenie 

gminy Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

    10. Określenie opłaty stałej za korzystanie z Przedszkola Samorządowego im. Jana 

Pawła II w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

11. Dokonanie zmiany Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

       12. Przeznaczenie do zniesienia współwłasności nieruchomości położonych w 

Klepaczach. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 



 

 3 

      13. Przystąpienie do realizacji i sfinansowania projektu „Biblioteki Publiczne – 

Internet – Informacja – Społeczeństwo w województwie podlaskim w latach 

2004 – 2006”. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały 

14. Ustalenie limitu wydatków w wieloletnim planie inwestycyjnym na budowę 

hali sportowej w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

       15. Wyrażenie zgody na zawarcie umowy z MENiS na dofinansowanie 

przedsięwzięcia p.n. „Hala sportowa z zapleczem i łącznikiem w 

Choroszczy” i zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania tych środków w 

formie weksla „in blanco”. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

 c/ podjęcie uchwały. 

       16. Powołanie „Komitetu obchodów 500-lecia Choroszczy” 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

 c/ powołanie Komitetu. 

 17. Rozpatrzenie skargi p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) w sprawie 

podziału działki *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 

ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) położonych w Choroszczy 

przy ul. Łąkowej. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

 c/ przyjęcie projektu odpowiedzi. 

      18. Rozpatrzenie skargi p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) dotyczącej 

fermy zwierząt futerkowych w Choroszczy przy ul. Kościuszki. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

 c/ przyjęcie projektu odpowiedzi. 

      19. Rozpatrzenie informacji ze złożonych oświadczeń majątkowych 

 a) Przewodniczącego Rady Miejskiej, 

 b) Burmistrza Choroszczy. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 
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Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Choroszcz. Romuald 

Szydłowski otworzył obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, po czym stwierdził, że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 14 radnych. Nieobecny usprawiedliwiony Robert Wardziński. 

 

Ad. 2 – 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją. 

 

Porządek obrad został przyjęty przez Radę jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z XII  Sesji Rady Miejskiej . 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4 – 

 

 Interpelacji i wniosków nie odnotowano. 

 

 

Ad. 5 – 

 

Informację z przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2004 r. 

przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Z przepisów prawnych wynika konieczność przedstawienia radnym informacji z 

wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2004 r.  Informacja ta nie obrazuje 

wykonania budżetu za cały rok gdyż w I-wszym półroczu inwestycje przygotowyje 

się lub je rozpoczyna, natomiast wykonywane są w II-gim półroczu i wtedy 

następoują płatności. Informacja dotyczy przede wszystkim wydatków bieżących : 

na oświate, pomoc społeczną, administrację; natomiast o inwestycjach będzie mowa 

w II-gim półroczu.  

Dochody w I-wszym półroczu: wykonanie 53,9%. 

- zagrożeniem jest tu zawsze wykonanie dochodów z tytułu podatków i opłat ( są to 

największe dochody) – 50,5% 

- podatek dochodowy od osób fizycznych przekazywany przez Urząd Skarbowy – 

39,7% (300 tys zł brakuje  do wykonania za I-wsze półrocze) 

- podatek od działalności gospodarczej opłacany w formie karty podatkowej, 

przekazywany przez Urząd Sakrbowy – 34%, 

- pozostałe podatki – ponad 50%, 
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- subwencje z zewnątrz –oświatowa – ponad 50%, 

- pomoc społeczna – od 1.05.2004 r. doszły zasiłki rodzinne – ponad 50%, 

- gospodarka mieszkaniowa – opłata za wieczyste użytkowanie – 100% 

    - opłata adiacencka i planistyczna – ponad plan 

    - opłata za mieszkania komunalne – ponad 50%, 

- ze sprzedaży działek – 50% (124 tys zł), 

- dotacje celowe – 10 900 zł na OSP w tym OSP Choroszcz – 5700 zl, OSP Klepacze 

– 5200 zl, 

- odśnieżanie – 22 tys zł z Powiatu, 

- SAPARD – za budowę kanalizacji sanitarnej w ul. Białostockeij i Kościuszki ( to 

temat z 2003 r.), 

- dochody z tytułu partycypacji za wodociąg – ponad 50%, 

    za kanalizacje – rozpoczną się w II-gim półroczu. 

 

Wydatki w I-wszym półroczu : wykonanie 40,3%. 

- wydatki bieżące – 49% (oświata, administracja, pomoc społeczna) 

- wydatki majątkowe – 7,2% (opłata inwestycji w II-gim półroczu) 

Inwestycje: 

- otrzymaliśmy pieniądze z SAPARD-u na drogę Kruszewo – Izbiszcze( inwestycja 

już zakończona i oddana do użytku) 

- kanalizacja sanitarna w ul. Wodociągowej i Niewodnickiej w Klepaczach – 

również pieniądze z SAPARD-u, inwestycja obecnie trwa, 

- opłata części kosztów modernizacji oświetlenia ulicznego – wykonano w 2003 r. , 

spłata miesięczna, 

- rozpoczęcie opracowania dokumentacji na kanalizację sanitarną  Klepacze – 

Krupniki (podkłady geodezyjne), 

- wykonanie dokumenacji na kanalizację sanitarną w Choroszczy – ul. Zastawie II i 

III, 

- wykonanie dokumentacji na budowę wodociągu Krupniki – Kolonia Oliszki, 

- wykonanie dokumentacji na drogę Krupniki – Klepacze, 

- położyliśmy wodociąg w formie przyłącza w ul. Zastawie I 

- wykupiono grunty na poszerzenie ulic na kwotę 86 786 zł. 

 

Wydatki w zakresie „wydatków bieżących”: 

- TRANSPORT – dużo środków poszło w I-wszym półroczu w oktresie jesiennym 

na zapewnienie przejezdności dróg w gmienie – 166 488 zł; odnowiono i ulepszono 

ul. Myśliwską w Klepaczach oraz drogę Złotoria Podlesie, wykonano drenaż i 

ulepszono ul. Berlinga i Wyszyńskiego , ulepszono i wyżwirowano ul. Rybacką, 

Wodociągową, Spławikową i Piaskową w Choroszczy oraz drogi w Konowałach, 

Kol. Gajowniki, Porosłach i Krupnikach, wykonano roboty ziemne i dojazdy do 

osiedla przy ul. 3-go Maja oraz przy ul. Letniej i Cichej w Klepaczach oraz 

tradycyjnie równano drogi, 
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- kwotę dotacji w wysokości 150 tys zł na asfaltowanie drogi do Czaplina 

przekażemy w II-gim półroczu, 

- w zakresie planowania przestrzennego – 16 690 zł za wyceny wzrostu wartości, 

- zaczęliśmy opracowywanie planu przy wysypisku śmieci – 2400 zł, 

- opracowanie prognozy oddziaływania na środowisko przy projekcie miejscowym 

zagospodarowania przestrzennego – 2 745 zł, 

- administracja publiczna – dokończono remont budynku Urzędu, 

- oświata i wychowanie – wykonanie poniżej 50% co świadczy o tym, że środki 

zaplanowane w budżecie na oświatę powinny wystarczyć do końca roku, 

- szereg rzeczy zrobiono w poszczególnych szkołach - szczegółowy wykaz 

załączony jest do informacji z wykonania, 

- pomoc społeczna – wypłaciliśmy ok. 400 zasiłków rodzinnych, otrzymaliśmy 33 

tys zł na dożywianie dzieci ( z dofinansowania skorzystało 126 uczniów), 

- spłaciliśmy 250 tys zł zaciągniętego kredytu i 32 700 zl pożyczki – w tym roku 

całkowicie spłacimy budowę oczyszczalni i kanalizacji sanitarnej. 

 

( szczegółowa informacja z przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 

2004 r. w załączeniu) 

 

Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię składu orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 25.08.2004 r. w sprawie przedłożonej 

prze Burmistrza Choroszczy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I-

wsze półrocze 2004 r. 

 

    (uchwała II-0131-5-2/04 RIO w załączeniu) 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  sprawie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2004 r. 

 

W wyniku głosowania, przy stosunku głosów: 

- za przyjeciem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos              Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/128/04 stanowi załącznik do protokołu, strona ) 

 

 

Ad. 6 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Romuald Szydłowski poprosił Burmistrza 

Choroszczy o przedstawienie propozycji zmian w budżecie na 2004 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Zaproponował wprowadzenie następujących zmian w budżecie na 2004 rok: 
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1) zwiększyć plan dochodów o kwotę 29 614 zł (są to środki z 

zewnątrz); 

- 900zł PZU przekazało na organizację obchodów 75-lecia OSP 

Klepacze, 

- 19 740 zł – dotacja z Programu Aktywizacji Obszarów Wiejskich dla SP 

Rogowo (wymiana okien) 16 170 zł i dla SP Kruszewo 3 570 zł na 

wyposażenie „O”, 

- 1974 zł z Programu Aktywizacji Obszarów Wiejskich dla SP Kruszewo 

na wyposażenie świetlicy 

- 6 tys zł – dotacja z Centrum Pomocy Psychiczno – Pedagogicznej w 

ramach Programu Wyrównywania Szans Edukacyjnych : dla SP Rogowo 

– 3 tys zł i dla SP Choroszcz- 3 tys zł, 

- 1000 zł – dotacja z Zarządu Powiatu Białostockiego na organizację 

ogólnokrajowego „Dnia Ogórka” w Kruszewie, 

2) zwiększyć plan wydatków o kwotę 29 614 zł – zgodnie z 

wymienionymi dyspozycjami wg umów, 

3) zwiększyć ponadplanowe dochody budżetowe o kwotę 94 300 zl z 

tytułu opłat adiacenckich: z tytułu podziału działek – 30 tys zł, z tytułu 

rent planistycznych – 64 300 zł, 

4) zwiększyć plan wydatków budżetowych o kwotę 94 300 zł z 

przeznaczeniem na: 

- 30 tys zł – na bieżące naprawy dróg, 

- 20 tys zł – na operaty szacunkowe do opłat adiacenckich, 

- 35 400 zł – na modernizację kotłowni, 

- 900 zł – na rehabilitację kobiet po mastektomii, 

- 8 tys zł – na opracowanie programu „LIDER +” związanego z rozwojem 

gminy Choroszcz ( ma to związek z terenem wchodzącym w skład NPN) 

jako czynnik umożliwiający skorzystanie ze środków Sektorowego 

Programu Odnowy Wsi, które wkrótce będą uruchomione, 

- 5100 zł – zwiększyć przychody za zajęcie pasa drogowego ( na remonty 

dróg). 

 

 

Wobec braku pytań , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie na 2004 rok. 

  

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

 (uchwała Nr XIII/129/04 stanowi załącznik do protokołu, strona ) 

 

 

Ad. 7 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji , Przewodniczący 

Rady poprosił o zabranie głosu Burmistrza Choroszczy, który wprowadził do tematu 

dotyczącego ustalenia regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów na 

wyrównywanie szans edukacyjnych dla uczniów szkół ponadgimnazjalnych 

uczących się w szkołach umożliwiających uzyskanie świadectwa dojrzałości lub 

maturalnego prowadzonych przez Gminę Choroszcz w ramach realizacji działania 
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2.2 Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego - „Wyrównanie 

szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne”. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Na wstępie poinformował, iż Gmina przystępuje do programu „Wyrównanie 

szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne”. Program przedstawiony dzisiaj 

dotyczy uczniów liceum w Choroszczy ponieważ Gmina jest organem prowadzącym 

tę szkołę. Program złożony jest do Marszałka Województwa Podlaskiego. Do 

ubiegania się o stypendium uprawnieni są uczniowie, którzy spełniają łącznie 

następujące kryteria: 

a) rozpoczynają lub kontynuują naukę w szkołach ponadgimnazjalnych, 

kończących się egzaminem dojrzałości lub maturą, z wyłączeniem szkół dla 

dorosłych, 

b) posiadają stałe zameldowanie na wsi lub w miejscowości do 5 tys. 

mieszkańców, 

c) pochodzą z rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej, tzn. 

miesięczny dochód rodziny w przeliczeniu na osobę lub dochód osoby 

uczącej się nie przekracza 300 zł netto. 

Stypendia mogą być przekazywane w następujących formach: 

1)dofinansowanie przez szkołę kosztów: 

d) zakwaterowania w bursie, internacie lub na stancji, 

e) posiłków w stołówce szkoły, internatu lub prowadzonej przez inny podmiot, 

f) zakupu podręczników do nauki w szkołach ponadgimnazjalnych, 

g) związanych z transportem do i ze szkoły środkami komunikacji zbiorowej, 

h) innych dodatkowych opłat i wydatków wymaganych obligatoryjnie przez 

szkołę. 

2) refundację udokumentowanych wydatków (faktura, rachunek) poniesionych 

wcześniej przez ucznia na cele szczegółowo określone wyżej. 

Stypendia przyznawane są przez Komisję Stypendialną w proponowanym składzie: 

1) Jerzy Ułanowicz - Burmistrz Choroszczy jako przewodniczący; 

2) Piotr Paweł Dojlida – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i 

Bezpieczeństwa Publicznego Rady Miejskiej w Choroszczy; 

3) Wanda Jankowska - Dyrektor Zespołu Szkół w Choroszczy; 

4) Andrzej Winnicki – Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół w Choroszczy. 

Stypendia finansowane będą ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego oraz 

ze środków budżetu państwa. 

Zastrzeżeń i pytań nie odnotowano. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów w ramach realizacji 
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działania 2.2 Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego – 

„Wyrównanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne”. 

Rada jednogłośnie  podjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny p. Wardziński. 

 

 

 (uchwała Nr XIII/1301/04 stanowi załącznik do protokołu, strona ) 

 

 

 

Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji dotyczącej 

ustalenia kryteriów i trybu przyznawania nagród nauczycielom zatrudnionym  

w placówkach oświatowych na terenie Gminy Choroszcz za ich osiągnięcia 

dydaktyczno - wychowawcze 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż fundusz nagród funkcjonował dotychczas, ustalany był corocznie i 

wynosił 1% funduszu płac w szkołach. Zasady ustalania nagród nauczycielom 

zatrudnionym w placówkach oświatowych na terenie Gminy Choroszcz zostały 

ustalone przez Zarząd jeszcze poprzedniej kadencji. W tej chwili, zgodnie z 

wymogami Karty Nauczyciela, Rada powinna zaopiniować kryteria i tryb 

przyznawania nagród nauczycielom. 

Fundusz na nagrody określony w wysokości co najmniej 1% planowanego  

funduszu płac w szkołach  przeznacza się w wysokości: 

1) 80 % środków funduszu przeznacza się na nagrody Dyrektora szkoły, placówki; 

2)  20 % środków   funduszu przeznacza się na nagrody Burmistrza Choroszczy. 

Nagrody są przyznawane w terminie do dnia 14 października każdego roku z okazji 

Dnia Edukacji Narodowej. W szczególnie uzasadnionych przypadkach nagroda 

może być przyznana w innym terminie. Nagrody mogą być przyznawane 

nauczycielom po przepracowaniu w szkole, placówce co najmniej 1 roku. 

Z wnioskiem o przyznanie nagrody występuje: 

1) Rada Pedagogiczna, Samorząd Uczniowski, Rada Rodziców, Rada Szkoły o ile 

działa w szkole, placówce - dla nauczyciela zatrudnionego w szkole lub 

placówce; 

2) Komisja merytoryczna Rady Miejskiej w Choroszczy, Z-ca Burmistrza, Inspektor 

ds. Kultury, Oświaty i Sportu Urzędu Miejskiego w Choroszczy, - dla dyrektora, 

szkoły lub placówki. 

Nagroda może być przyznana nauczycielowi, który posiada wyróżniającą ocenę 

pracy pedagogicznej oraz spełnia odpowiednio co najmniej 5 z następujących 

kryteriów: 

1)w zakresie pracy dydaktyczno-wychowawczej: 
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a) osiąga dobre wyniki w nauczaniu potwierdzone w sprawdzianach i 

egzaminach uczniów, przeprowadzanych przez okręgowe komisje 

egzaminacyjne, 

b) podejmuje działalność innowacyjną w zakresie wdrażania nowatorskich 

metod nauczania i wychowania, opracowywania autorskich programów i 

publikacji, 

c) osiąga dobre wyniki w nauczaniu, potwierdzone zakwalifikowaniem uczniów 

do udziału w zawodach II stopnia (okręgowych) lub III stopnia (centralnych) 

ogólnopolskich olimpiad przedmiotowych, zajęciem przez uczniów (zespół 

uczniów) I-III miejsca w konkursach, zawodach, przeglądach i festiwalach 

wojewódzkich i ogólnopolskich, 

d) posiada udokumentowane osiągnięcia w pracy z uczniami uzdolnionymi lub z 

uczniami mającymi trudności w nauce, 

e) przygotowuje i wzorowo organizuje uroczystości szkolne lub środowiskowe, 

takie jak: nadanie szkole lub placówce imienia, wręczenie sztandaru, dni 

patrona szkoły lub placówki, 

f) prowadzi znaczącą działalność wychowawczą w klasie, szkole lub placówce 

przez organizowanie wycieczek, udział uczniów w spektaklach teatralnych, 

koncertach, wystawach i spotkaniach, 

g) organizuje imprezy kulturalne, sportowe, rekreacyjne i wypoczynkowe, 

h) prawidłowo organizuje i prowadzi letni lub zimowy wypoczynek dla dzieci i 

młodzieży, 

i) osiąga dobre wyniki w pracy resocjalizacyjnej z uczniami, 

2)w zakresie pracy opiekuńczej: 

a) zapewnia pomoc i opiekę uczniom lub wychowankom będącym w trudnej 

sytuacji materialnej lub życiowej, pochodzącym z rodzin ubogich lub 

patologicznych, 

b) prowadzi działalność mającą na celu zapobieganie i zwalczanie przejawów 

patologii społecznej wśród dzieci i młodzieży, w szczególności narkomanii i 

alkoholizmu, 

c) organizuje współpracę szkoły lub placówki z jednostkami systemu ochrony 

zdrowia. Policją, organizacjami i stowarzyszeniami oraz rodzicami w zakresie 

zapobiegania i usuwania przejawów patologii społecznej i niedostosowania 

społecznego dzieci i młodzieży, 

d) organizuje udział rodziców w życiu szkoły lub placówki, rozwija formy 

współdziałania szkoły lub placówki z rodzicami, 

3) w zakresie działalności pozaszkolnej, polegającej na: 

a) udziale w zorganizowanych formach doskonalenia zawodowego, 

b) udzielaniu aktywnej pomocy w adaptacji zawodowej nauczycieli 

podejmujących pracę w zawodzie nauczyciela. 

 

W wyniku głosowania, przy stosunku głosów: 



 

 11 

- za przyjeciem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos              Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/131/04 stanowi załącznik do protokołu, strona ) 

 

 

 

Ad. 9- 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza o wprowadzenie do tematu 

dotyczącego ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli logopedów oraz doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane 

z wyborem kierunku kształcenia i zawodu w celu wspomagania uczniów w 

podejmowaniu decyzji edukacyjnych i zawodowych zatrudnionych w placówkach 

oświatowych na terenie Gminy Choroszcz. 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił na wstępie, że obowiązek ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć dla tych zawodów wynika ze zmiany Karty Nauczyciela. 

Propozycja jest następująca: 

- dla nauczyciela – logopedy tygodniowy obowiązkowy wymiar - 20 godzin, 

-dla nauczyciela – doradcy zawodowego prowadzącego zajęcia związane  

z wyborem kierunku kształcenia i zawodu w celu wspomagania uczniów w 

podejmowaniu decyzji edukacyjnych i zawodowych tygodniowy obowiązkowy 

wymiar – 20 godzin. 

 W tej chwili takich nauczycieli w naszych szkołach nie ma, ale przyszłościowo 

powinien być ustalony taki wymiar na wypadek zatrudnienia w/w. 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli logopedów oraz 

doradców zawodowych prowadzących zajęcia związane z wyborem kierunku 

kształcenia i zawodu w celu wspomagania uczniów w podejmowaniu decyzji 

edukacyjnych i zawodowych zatrudnionych w placówkach oświatowych na terenie 

Gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

Nieobecny p. Wardziński. 

 

(uchwała Nr XIII/132/04 stanowi załącznik do protokołu, strona ) 

 

  

Ad. 10 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił temat dotyczący opłat za świadczenia 

Przedszkola Samorządowego im. Jana Pawła II w Choroszczy. 
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Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że opłata stała dotyczy dzieci uczęszczających do Przedszkola w 

Choroszczy. W tej chwili sprawa dotyczy również dzieci 6-cio letnich, które mają od 

września  obowiązek uczęszczania do „O”. W związku z tym proponuje się ustalić  

odpłatność za pobyt dziecka w Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II w 

Choroszczy w następującej wysokości: 

1) opłatę stałą miesięczną w kwocie – w tej chwili jest 85zł  – za całodzienny pobyt 

dziecka w przedszkolu; 

2) opłatę stałą miesięczną w wysokości 50% kwoty określonej wyżej - za 5 

godzinny pobyt dziecka w przedszkolu wraz z obiadem,; opłatę za wyżywienie 

wg ponoszonych kosztów faktycznych. 

Opłaty wyżej wymienione nie dotyczą dzieci 6-cio letnich przebywających  

w Przedszkolu 5 godzin dziennie bez wyżywienia. 

Opłata stała np. 85 zł wzrastałaby każdego roku począwszy od 1 września 2005r o 

średnioroczny wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych roku 

poprzedniego, ogłoszony przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego. 

W tej chwili do Przedszkola w Choroszczy uczęszcza 191 dzieci – oddziały są 

pełne, a baza lokalowa nie pozwala na zwiększenie tej ilości dzieci. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedsatwienie opinii Komisji Rady w tej sprawie. 

Aleksander Werpachowski – w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

– poinformował, iż Komisja jednogłośnie opowiedziała się za stawką 90 zł opłaty 

stałej za przedszkole. 

Piotr Dojlida – w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego -  

poinformował, iż Komisja większością głosów (4 za, 1 wstrzymujący się) 

opowiedziała się za stawką 85 zł opłaty stałej za przedszkole. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych 

propozycji: 

- 90 zł – 6 głosów 

- 85 zł – 8 głosów 

Wobec braku pytań, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

opłat za świadczenia Przedszkola Samorządowego im. Jana Pawła II w Choroszczy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

Nieobecny p. Wardziński. 

 

(uchwała Nr XIII/133/04 stanowi załącznik do protokołu, strona ) 
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Ad. 11 – 

 

 Sprawę dotyczącą proponowanych zmian w Statucie Miejsko – Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej omówił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że jest to zmiana techniczna związana z dopisaniem do zadań statutowych 

Ośrodka zadań związanych z przyznawaniem zasiłków rodzinnych i odpowiednim 

ustaleniem stanowisk do obsługi gdyby w przyszłości zachodziła konieczność 

zatrudnienia pracowników. Prawdopodobnie od września 2005 r. przejmiemy w 

całości zasiłki rodzinne z ZUS- u i KRUS-u 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie 

Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

 Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/134/04 stanowi załącznik do protokołu, strona) 

 

 

Ad. 12 – 

 

 Przewodniczący Rady udzielił głosu Burmistrzowi Choroszczy, który 

zapoznał z tematem dotyczącym  przeznaczenia do zniesienia współwłasności 

nieruchomości położonych w obrębie wsi Klepacze gmina Choroszcz, oznaczonych 

numerami geodezyjnymi*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego), ze spłatą należności na rzecz Gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że jest to wymóg notariusza. Jest upoważnienie Rady w zakresie 

gospodarki nieruchomościami, natomiast notariusz dopatrzył się że nie ma w nim 

zniesienia współwłasności – dlatego Rada musi podjąć oddzielną uchwałę. W 

związku z powyższym proponuje się: 

- przeznaczyć do zniesienia współwłasności poprzez zbycie na rzecz Państwa*(wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-

ca Kierownika Referatu Organizacyjnego), udziału 24/336 będącego własnością 

Gminy Choroszcz w działce oznaczonej numerem geodezyjnym *(wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) o powierzchni 0,17 ha 

położonej obrębie wsi Klepacze gmina Choroszcz za kwotę 1814 zł , 

- przeznaczyć do zniesienia współwłasności poprzez zbycie na rzecz Państwa 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) udziału 
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24/336 będącego własnością Gminy Choroszcz, w działce oznaczonej numerem 

geodezyjnym *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) o 

powierzchni 0,04 ha położonej w obrębie wsi Klepacze gmina Choroszcz za kwotę 

742 zł . 

Koszty sporządzenia aktu notarialnego poniosą nabywcy. 

 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 

zniesienia współwłasności nieruchomości położonych w obrębie wsi Klepacze gmina 

Choroszcz, oznaczonych numerami geodezyjnymi*(wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego), ze spłatą należności na rzecz Gminy 

Choroszcz. 

 

 Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/135/04 stanowi załącznik do protokołu, strona) 

 

 

Ad. 13 – 

 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił radnym sprawę dotyczącą przystąpienia do 

realizacji i sfinansowania projektu “ Biblioteki Publiczne – Internet – Informacja – 

Społeczeństwo w województwie podlaskim w latach 2004-2005” oraz wyrażenia 

zgody na udzielenie dotacji. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Na wstępie powiedział, że jest to następny program dotyczący środków unijnych  

p.n. “ Biblioteki Publiczne – Internet – Informacja – Społeczeństwo w województwie 

podlaskim w latach 2004-2005”. Chodzi o komputery dla bibliotek publicznych: w 

Choroszczy, filii w Klepaczach i w Barszczewie. Jest propozycja zakupienia 7 

komputerów z wyposażeniem : 3 dla Choroszczy i po 2 na filie. W tej chwili 

biblioteka w Barszczewie mieści się w budynku prywatnym. Chcemy przenieść ją do 

remontowanego właśnie pomieszczenia Ośrodku Zdrowia w Barszczewie. Koszt 

wyniesie 37 119 zł, udział gminy 9280 zł (25%), realizacja nastąpi w 2005 r.  

Wobec braku zastrzeżeń Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do realizacji i sfinansowania projektu “ Biblioteki Publiczne – Internet 

– Informacja – Społeczeństwo w województwie podlaskim w latach 2004-2005” oraz 

wyrażenia zgody na udzielenie dotacji. 

 Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/136/04 stanowi załącznik do protokołu, strona) 
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Ad. 14 – 

  

  Temat dotyczący ustalenia limitu wydatków na realizację wieloletniego 

programu inwestycyjnego – budowa hali sportowej z zapleczem i łącznikiem w 

Choroszczy omówił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Limit wydatków dotyczy budowanej hali sportowej w Choroszczy, która będzie 

wykończona w 2004 r. Następnie trzeba będzie uzyskać pozwolenie na użytkowanie 

od odpowiednich instytucji. Płatności, w wyniku przetargu, zostały ustalone 

następująco: 

- napisaliśmy wniosek do Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu o 

dofinansowanie budowy hali – otrzymaliśmy 700 tys zł dofinansowania co stanowi 

20% kosztów inwestycji natomiast ustawa dopuszcza 30% więc będziemy czynić 

starania o te dodatkowe środki, 

- w 2004 r. – 319 150 zł w tym (jak wynika z umów) 82 525 zł za kanalizację 

deszczową wokół hali i 236 625 zł za stolarkę : w tym jest 100 tys zł z MENiS 

- w 2005 r. – 900 tys zł w tym 300 tys zł z MENiS 

- w 2006 r. – 628 014 zł w tym 200 tys zł z MENiS 

- w 2007 r. – 1 499 009 zł w tym 100 tys zł z MENiS 

Takie terminy płatności ustalone zostały w wyniku przetargu z wykonawcą czyli 

firmą WARBUD z Warszawy. Problem jest z podatkiem VAT, gdyż od 1.05.2004 r. 

wszedł podatek w wysokości 22%, natomiast umowa była podpisana przed tą datą na 

podatek w wysokości 7%. W tej chwili firma żąda od nas podpisania aneksu na te 

dodatkowe pieniądze na co się nie zgadzamy pomimo ostrzeżeń o podaniu sprawy do 

Sądu. 

Pytań nie odnotowano. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia limitu 

wydatków na realizację wieloletniego programu inwestycyjnego – budowa hali 

sportowej z zapleczem i łącznikiem w Choroszczy. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/137/04 stanowi załącznik do protokołu, strona) 

 

 

Ad. 15 -  

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Burmistrz Choroszczy  

p. Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że chodzi o wyrażenie zgody na zawarcie umowy z 

Ministerstwem Edukacji Narodowej i Sportu na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. 
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„Hala sportowa z zapleczem i łącznikiem w Choroszczy” i zabezpieczenia 

prawidłowego wydatkowania tych środków czyli wspomnianych już 700 tys zł w 

formie weksla „in blanco”. Jest to wymóg MENiS : jeśli oni dofinansują w 

wysokości 1/3 kosztów inwestycji, my musimy ze swoich środków przeznaczyć 2/3 

kosztów. 

Wobec braku zastrzeżeń Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy z Ministerstwem Edukacji Narodowej i Sportu 

na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Hala sportowa z zapleczem i łącznikiem w 

Choroszczy” i zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania tych środków w formie 

weksla „in blanco”. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/138/04 stanowi załącznik do protokołu, strona) 

 

 

Ad. 16 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie informacji dotyczącej  

utworzenia Komitetu Obchodów 500-lecia Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, że w roku 2007 Choroszcz będzie obchodziła 500-lecie nadania praw 

miejskich. Jest propozycja powołania Komitetu do przygotowania tych obchodów na 

odpowiednim poziomie. W związku z przedmiotowymi obchodami trzeba będzie 

więcej inwestycji zaplanować w budżecie właśnie w Choroszczy. Zachęcić trzeba 

będzie mieszkańców do zwiększonego dbania o miasto. Należy pomyśleć o 

zaproszeniu osób nie tylko z naszego terenu, ale być może nawet z Warszawy. 

Proponuje skład komitetu wstępnie 5-cioosobowy z możliwością rozszerzenia o inne 

osoby , które będą mogły pomóc w organizacji tych uroczystości. 

 

Poproszeni przez Przewodniczącego Rady p. Romualda Szydłowskiego 

Przewodniczący Komisji Rady poinformowali, iż radni jednogłośnie zgłosili na 

posiedzeniach poszczególnych Komisji kandydatury następujących osób w skład 

Komitetu Obchodów 500-lecia Choroszczy: 

1) Jerzy Ułanowicz 

2) Romuald szydłowski 

3) Tomasz Kraśnicki 

4) Piotr Tymiński 

5) Aleksander Werpachowski 

 

Wobec jednomyślności w przedmiotowym temacie , Przewodniczący Rady odczytał 

projekt uchwały w sprawie utworzenia Komitetu Obchodów 500-lecia Choroszczy. 

W wyniku głosowania, przy stosunku głosów: 

- za przyjeciem – 13 głosów, 
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- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos              Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 14 radnych. 

 

 (uchwała Nr XIII/139/04 stanowi załącznik do protokołu, strona ) 

 

Ad. 17 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Romuald Szydłowski przedstawił skargę  

p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)w sprawie podziału działki *(wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)  położonych w Choroszczy przy ul. Łąkowej. 

Następnie odczytał, wypracowaną podczas posiedzeń poszczególnych Komisji Rady, 

propozycję odpowiedzi na przedmiotową skargę. 

 

     ( propozycja odpowiedzi w załączeniu) 

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)– przedstawiciel skarżących 

Powiedziała, że była bezpośrednim sąsiadem zakładu KABO – dzięki podziałowi, o 

którym mowa w skardze, ona i pozostali skarżący, przestali być stroną w sprawie 

KABO. Ma upoważnienie całej grupy sąsiadów z tego terenu, którzy są w zasięgu 

oddziaływania wymienionego zakładu – oddziaływanie zaś dotyczy pyłu, smrodu, 

dymu, hałasu, przerwanych ciągów melioracyjnych. Przez teren zakładu przebiega 

chroniony zbiornik wód podziemnych. Zakład KABO miał być obiektem 

ekologicznym (wg poświadczenia Burmistrza). Dzisiejszy projekt rozbudowy tego 

zakładu przewiduje zwiększenie 3-4 krotne zakładu, położonego obok budynków 

mieszkalnych, wokół działek mieszkaniowych. Pozwolenia na budowę wydawał 

zawsze p.* (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-

ca Kierownika Referatu Organizacyjnego), o którym prasa już też pisze. Konflikt trwa od 

2001 r. (zaczynał, obecny na Sesji, p.* (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) do dnia 

dzisiejszego. Burmistrz nie odpowiadał na żadne ich protesty, a było ich kilkanaście 

na początku 2003 r. Wszyscy pomagają KABO w rozbudowie – rozumieją, że chodzi 

o SAPARD i inne pieniądze, ale czy ktoś z obecnych chciałby żeby odbyło się to 

jego kosztem? Czy ktoś chciałby mieszkać w dymie? Ile osób zatrudnionych jest z 

Choroszczy – 2, 3 5? A ile jest poszkodowanych przez działalność tego zakładu? 

Pisali skargi do wielu instytucji – różnie bywało z odpowiedzią. 

Wracając do sprawy podziału działek – zostały one podzielone w taki sposób, że 2-

metrowy pasek ziemi oddzielono od skarżących jako drogę, kosztem ich ziemi, 

wycięto wiśnie na ich terenie. Z jej strony odcięto pasek 10-metrowy. Jaką funkcje 

mają spełnić tego typu podziały? Na środku tej 2-metrowej drogi jest słup, w 

pewnym momencie jest staw – jaka to droga? Jedyny obowiązujący na teren gminy 

plan zagospodarowania przestrzennego (ogłoszony w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Podlaskiego) mówi, że działka rolna o nr*(wyłączenie jawności w zakresie 
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danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego), którą podzielił Burmistrz, nie powinna być dzielona w tej ustawie i 

w tym trybie, ponieważ jest zwykłą działką rolną. W gminie obowiązuje chyba 

kilkanaście wersji planów zagospodarowania przestrzennego. Na mapce (koszt 120 

zł) w której potwierdza się nieprawdę, jest zaznaczony PUR – pisała w tej sprawie 

skargę do Burmistrza. Następną „fałszywkę” przekazano do Urzędu Wojewódzkiego 

gdzie dopisano oznaczenie RP (bezprawnie) do terenu dz. Nr *(wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego) zamalowując w ten sposób, że nawet jej dom znalazł się w 

„przemyśle”. Jest następna mapa gdzie zaznaczone jest UR – to uzyskała od 

architekta, który twierdził że na tym terenie nie może być przemysłu bo są tu wokół 

działki mieszkaniowe – jakim więc prawem znalazł się tu przemysł? Jest znowu 

obecnie tworzone studium uwarunkowań gdzie naniesiono P na cały ich teren . Ma 

decyzję zmian z 15 sierpnia br. , która potwierdza wszystko co powiedziała - 

unieważnia projekt budowlany dla KABO, wydany oczywiście przez wymienionego 

p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) i opisuje jakie plany są ważne, a co jest nieważne – 

że budować się na tym terenie zakład KABO nie może. Dodatkowo w tej sprawie 

zebrała się kilkunastoosobowa Komisja Wojewódzka przy Wojewodzie ds. badania 

Ocen Środowiskowych Komisja ta wypowiedziała się na temat raportów – a było ich 

wiele, bardzo fałszywych, sprawą tą zajmuje się również Prokuratura. Otóż Komisja 

w 13 punktach skrytykowała raporty i całe  przedsięwzięcie. 

Wracając do podziału działek – w postanowieniu które było przy podziale była znów 

potwierdzona nieprawda jakoby działka *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) miała 

inne przeznaczenie niż rolna. Sprzedaż tego paska ziemi – przekazano to na rzecz 

córki jednego ze współwłaścicieli i w tej chwili robią co chcą. Do aktu notarialnego 

w tej sprawie było dołączone zaświadczenie wystawione przez gminę, że jakoby te 

działki miały inne przeznaczenie niż mają – znowu została poświadczona nieprawda. 

Czy chcecie państwo w takiej rzeczywistości funkcjonować? Naszym życzeniem 

byłoby żeby nie powstawało coś niezgodnego  z planem zagospodarowania 

przestrzennego. Zakład funkcjonuje nielegalnie – wstawił wędzarnie na które nie ma 

pozwolenia. Zadymia okolicę wielokrotnie większą niż sam zajmuje. Ma za mało 

terenu jak na taką działalność. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że skarga dotyczy podziału działki Nr *(wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) – 

przede wszystkim.  

Przypomniał, że z wnioskiem o podział może wystąpić właściciel i w granicach 

swojej działki (jeżeli nie ma żadnych przeciwwskazań) może ją dzielić jak chce. Jest 

to sprawa właściciela co potwierdził Urząd Wojewódzki i Samorządowe Kolegium 

Odwoławcze. Inaczej nie moglibyśmy tego zaopiniować ponieważ zastrzeżenie 

wniosłoby właśnie SKO. Są orzeczenia Najwyższego Sądu Administracyjnego, które 

również potwierdzają tę tezę. Następna sprawa – czy to działka rolna czy 

budowlana? Urząd Wojewódzki różnie interpretuje nasz plan zagospodarowania 
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przestrzennego. W tej chwili piszemy skargę na tę interpretację dotyczącą ferm 

zwierząt futerkowych ponieważ „wyciągają” z planu zagospodarowania tylko to co 

im odpowiada i tu jest podobna sytuacja. Błędna interpretacja może być 

spowodowana  nieczytelnością planu z publikacji w Dzienniku Urzędowym. Zasada 

jest taka – Rada podejmuje uchwałę  i jeżeli ktoś ma wątpliwości  po interpretacje 

powinien zgłaszać się do Urzędu. Pan *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) – poprzedni 

właściciel tej działki  zgłosił do Urzędu wniosek o przekształcenie tej działki z rolnej 

na budowlaną. Wniosek został pozytywnie przyjęty, na wyłożeniu planu było to 

uwzględnione jako działka budowlana i tak zatwierdzone. Nikt nie stwierdził 

nieważności planu w tym zakresie. Dlatego nie może zgodzić się z zarzutem o 

przekłamania ze strony Urzędu. W tej chwili obowiązuje plan, działka była 

wyłożona, była zgoda na przeznaczenie – to możemy potwierdzić. Na tej publikacji 

planu też jest to plamą zaznaczone. Natomiast wykonawca planu omyłkowo nie ujął 

tej działki w wykazie – co nie znaczy że nie jest to działka budowlana.. Przy 

następnej zmianie to sprostujemy. Nawet jeśli przyjmie się wersję, że jest to działka 

rolna – wtedy właściciel w ogóle nie pyta tylko dzieli ją jak chce, nie musi zasięgać 

żadnej opinii, dzieli ją i zgłasza do ewidencji gruntów. Kwestia tego , że zakład 

KABO dymi, że występuje z pozwoleniem na budowę – Burmistrz nie wydaje w tej 

chwili żadnych warunków zagospodarowania terenu – jest obowiązujący plan 

zagospodarowania przestrzennego  i bezpośrednio wszyscy występują o pozwolenie 

na budowę do Starostwa Powiatowego. Nie można mu zarzucać, że ktoś występuje z 

jego inicjatywy o pozwolenie na budowę. W sprawie zanieczyszczania środowiska są 

odpowiednie instytucje odpowiedzialne za to : SANEPID, Ochrona Środowiska itd. i 

to oni tym problemem powinni się zająć.  

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) – 

Gmina poświadczyła, że teren jest przeznaczony pod przemysł, a to jest nieprawdą.  

 

Romuald Szydłowski – 

Wszystko zmierza do tego czy zakład KABO ma istnieć, czy ma być 

modernizowany. W tej chwili wyłożone jest studium uwarunkowań  

 
 

Ad. 13 – 

  

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji – Przewodniczący Rady  

p. Romuald Szydłowski  podziękował wszystkim obecnym za udział i zamknął 

obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

 

Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz 

                Przewodniczący Rady Miejskiej 

        w Choroszczy 

 

       mgr inż. Romuald Szydłowski 


